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ЗАМЕСТИТЕJПО 

МИНИСТРА ТРАНСПОРТА 

РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ 

В.В. ПОТЕШКИНУ 

Уважаемый Владимир Владимирович! 

Направляю Вам копию письма Генерального секретаря Международной 
организации гражданской авиации (ИКАО) г-на Хуана Карлоса Саласара 
№ ТС 2/3 .82 (SGP22801) - 24/17 от 15 февраля 2024 года, информирующего 
о продлении стипендиальной совместной учебной программы Сингапура и ИКАО по 
подготовке кадров для развивающихся стран (Developing Countries Training 
Programme - DСТР) на 2024/2025 годы. 

Программа DCTP, в соответствии с которой на базе Авиационной академии 
Сингапура с 2022 года проводится подготовка стипендиатов, в связи с наличием 
огромного спроса продлена на очередные два года (2024-2025 гг.) и расширена до 
330 стипендий. 

В рамках программы DСТР разработаны 12 учебных курсов по подготовке 
высококвалифицированных специалистов гражданской авиации, в частности, 
охватывающих следующие области подготовки: (i) безопасность полетов и 
авиационная безопасность; (ii) управление воздушным движением; 
(iii) управление авиационной деятельностью. Перечень курсов, а также информация
о порядке и условиях предоставления стипендий и грантов содержатся в дополнении
к письму Генерального секретаря от 15 февраля 2024 года.

Дополнительно сообщаем, что Представительством Российской Федерацией 
при ИКАО был направлен дополнительный запрос в адрес Авиационной академии 
Сингапура, которая подтвердила, что Российская Федерация входит в число стран, 
которые могут выдвигать кандидатов для участия в указанной стипендиальной 
программе для развивающихся стран. 

С учетом вышеизложенного прошу Вас дать поручение Росавиации довести 
информацию, содержащуюся в настоящем письме, до сведения соответствующих 
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отраслевых учебных заведений и организаций на предмет участия российских 
профильных специалистов в предлагаемых курсах. 

Приложение: упомянутое, на 4 листах. 

С уважением, 

И. о. Представителя 

Российской Федерации при ИКАО 

Исп. Г. С. Кириченко 
V +1 (514) 699-1605 

А. А. Баталов 
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Тел.: + 1 (514) 315-2297

Ref.: TC 2/3.82 (SGP22801) – 24/17 15 февраля 2024 года 

Содержание: Программа Сингапура и ИКАО по 

подготовке кадров для развивающихся стран 

на 2024/2025 гг. 

Требуемые действия: подать заявки для 

заинтересованных и соответствующих требованиям 

кандидатов путем заполнения онлайн-формы заявки в 

установленные сроки 

Имею честь обратить ваше внимание на Программу Сингапура и Международной организации 

гражданской авиации (ИКАО) по подготовке кадров для развивающихся стран (DCTP), спонсируемую 

правительством Сингапура и осуществляемую при административной поддержке со стороны ИКАО. 

Программа DCTP была продлена на три года с апреля 2022 года по март 2025 года для 

предоставления 330 стипендий и 10 грантов для обучения в Авиационной академии Сингапура (SAA). 

К настоящему времени были выделены 220 стипендий и 10 грантов. 

С удовлетворением сообщаю, что в течение 2024–2025 гг. (с апреля 2024 года по март 

2025 года) в рамках DCTP для прохождения очных учебных курсов в SAA будут выделены 110 стипендий. 

Подробная информация о курсах, а также условия предоставления стипендий приведены в дополнении. Для 

получения обновленной информации просьба обращаться к странице стипендий на веб-сайте SAA 

(https://caas.gov.sg/saa/fellowships). При этом важно иметь в виду, что содержание некоторых курсов и вопросы 

организации обучения не входят в сферу компетенции Организации и, следовательно, полную ответственность 

за них несет правительство Сингапура. 

Правительствам, выдвигающим кандидатов, следует заполнить и подписать доступную в 

режиме онлайн форму о выдвижении кандидата (Nomination Form) до того, как кандидаты подадут заявки на 

получение стипендий DCTP в режиме онлайн на веб-сайте https://caas.gov.sg/saa/fellowships. Просьба иметь в 

виду, что государства, представившие кандидатуры, будут проинформированы о результатах отбора примерно 

за восемь недель до начала соответствующего курса. 

Примите заверения в моем самом высоком уважении. 

Хуан Карлос Саласар 

Генеральный секретарь 

Приложение: (только на английском языке) 

 Информация о Программе Сингапура и ИКАО по подготовке кадров для развивающихся стран 

на 2024/2025 гг. 

999 Robert-Bourassa Boulevard

Montréal, Quebec

Canada  H3C 5H7

Tel.: +1 514 954-8219-

Fax: +1 514 954-6077-

Email: icaohq@icao.int

www.icao.int

International
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Attachment to State Letter TC 2/3.82 (SGP22801) – 24/17 

Singapore-ICAO Developing Countries Training Programme 2024/2025 

Singapore and ICAO established the Developing Countries Training Programme (DCTP) in 2001. Sponsored by the Singapore Government and 

administered by the ICAO Technical Cooperation Bureau, the DCTP has been renewed for another three years (April 2022 to March 2025). It provides 

330 Fellowships and 10 Scholarships to government officials from eligible developing ICAO Member States to attend specialised training programmes 

conducted by the Singapore Aviation Academy (SAA). To date, 220 Fellowships and 10 Scholarships have been awarded. From April 2024 to March 2025, 

110 Fellowships will be available for SAA’s courses listed in table below. 

Fellowships 
The fellowships cover course fee, hotel accommodation and daily allowance. 

When and how to apply 

• Applications are open all year round. The application deadline for each course is 12 weeks before the course start date. Please refer to the

application deadlines in table below for the respective courses.

• Applications can only be done online via the application links listed in the table below. Please ensure you have a valid iSAA account and if not,

create an account.

Application steps  

Step 1: Login / Create an iSAA1 account. 

Step 2: Click on the course application link found in the DCTP brochure under the “Fellowship Application Link” column. 

Step 3: Confirm that the course title and date you are applying for is correct. Select Country and Organisation Type and click Apply Fellowship. 

Step 4: Fill in the required fields in the application form and upload the endorsed nomination form, passport-sized photograph and a copy of the 

biodata page of your passport.  

1 iSAA is a personal training account for course application and management. 
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Attachment to State Letter TC 2/3.82 (SGP22801) – 24/17 

The list of courses for which fellowships are available can be found below. Details of the individual courses can be found at 
https://www.caas.gov.sg/saa/saa-programmes. Please note that course dates are subject to change. Please download the DCTP brochure for the latest 
updates and to apply online. 

S/N Course Title Course Date Application Deadline 
(12 weeks before the course 

start date) 

Aviation Safety and Security 

1 State Safety Programme Implementation 15-19 Jul 24 21 Apr 24 

2 Aviation Security Management Programme 19-22 Aug 24 26 May 24 

3 ICAO Standardized Training Package: Aviation Medicine for Medical Examiners 
and Assessors   

19-30 Aug 24 26 May 24 

4 Auditing Techniques and Best Practices in Aviation Security 9-13 Sep 24 16 Jun 24 

5 ICAO Training Package: Personnel Licensing System 30 Sep-4 Oct 24 7 Jul 24 

6 ICAO Training Package: Oversight of Aircraft Leasing Operations 11-15 Nov 24 18 Aug 24 

7 Integrated Safety Management Systems 18-29 Nov 24 25 Aug 24 

8 Aircraft Accident Investigation Techniques 17-21 Feb 25 24 Nov 24 

Air Traffic Services 

9 Air Traffic Control Watch Managers 9-13 Sep 24 16 Jun 24 

10 Air Traffic Management Safety Investigation and Analysis 9-13 Dec 24 15 Sep 24 

11 Search and Rescue Administrators 10-21 Mar 25 15 Dec 24 

Aviation Management 

12 Aviation Foundation Programme (former Civil Aviation Management Programme) 17-24 Jul 24 23 Apr 24 
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Attachment to State Letter TC 2/3.82 (SGP22801) – 24/17 

Who should apply 
Government officials: 

• who have received endorsement/nomination by your Director-General of Civil Aviation or equivalent. Organisations should nominate only one
applicant per course due to limited fellowships available.

• whose job qualifications/work portfolios are relevant to the course applied for.

Documents required 

• Nomination form endorsed by your direct reporting officer (Part 1) and the Director-General of Civil Aviation or equivalent (Part 2). A copy of
the nomination form can be found here.

• Passport-sized photograph

• Biodata page of your passport

How do I know I am successful in my application?  
Applicants will be informed of the outcome of their application 8 weeks before the course start date. Successful applicants will receive an Award Letter via 
email. Participants will need to confirm acceptance of the award via email and submit a copy of the confirmed e-ticket.  

Entry and visa requirements 
Please ensure that:  

• your passport has at least six months’ validity on the day you plan to leave Singapore.

• you have a valid entry visa for Singapore and relevant transit visas for your travel, if required. Please also bring a copy of the Award Letter to
Singapore to facilitate airport clearance.

For enquiries, please submit via this link. 
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